

CN 51-1217/S
ISSN1003-5508
CODEN SLKIAB

四川林业科技

Journal of Sichuan Forestry Science and Technology



PAGE 033

卧龙国家级自然保护区羚牛种群结构研究

Study on the population structure of takins (*Budorcas taxicolor*) in Wolong National Nature Reserve

PAGE 087

短期竹-菌套作对竹林生态的影响

Effect of short-term bamboo-edible fungi intercropping on the ecology of bamboo stands

PAGE 103

北美引进泡泡树的研究进展

Research progress of introduced pawpaw tree from North America

主办单位

四川省林学会

四川省林业科学研究院

第42卷
2021

2

2021年4月

四川林业科技

SICHUAN LINYE KEJI

2021年4月 第42卷 第2期

目次

· 研究报告 ·

- 川西亚高山天然次生林不同演替阶段土壤团聚体组成及有机碳分布特征 蔡 蕾, 侯笔锋, 冯秋红, 等 (1)
- 四川栗子坪国家级自然保护区大熊猫主食竹形态特征及其立地环境初探 袁 圆, 杨 毅, 代勤龙, 等 (8)
- 黄土梁大熊猫走廊带典型群落恢复初期植物多样性研究 王玉杰, 李 玲, 邓亨宁, 等 (15)
- 峨眉山珍稀濒危植物珙桐群落特征研究 陈绪玲, 余道平, 方志强, 等 (21)
- 四川白河国家级自然保护区毛冠鹿 (*Elaphodus cephalophus*) 活动节律及季节变化 刘明星, 朱必清, 王语洁, 等 (27)
- 卧龙国家级自然保护区羚牛种群结构研究 管 晓, 瞿桂英, 唐 卓, 等 (33)
- 坡位对护坡草坪中构树种群特征及雌雄个体生长的影响 曾晓琳, 苟 蓉, 游明鸿, 等 (40)

· 生态建设 ·

- 四川省自然保护地空间格局分析 梁玉喜, 林 波, 王洪荣 (47)
- 岷江干旱河谷区峨眉蔷薇地上生物量及模型研究 张 军, 章 路, 张 琴, 等 (52)
- 若尔盖高寒湿地花湖周边地下水潜水位埋深监测 祝 玮, 温 平, 顾海军, 等 (57)
- 西藏特有种喇叭箭竹的种子形态和萌发特性 才旺计美, 李露双, 旦增尼玛, 等 (62)
- 基于 AHP 法的城郊游憩林景观及环境质量评价体系构建 刘 怡, 钟 毅, 何飞阳, 等 (66)
- 卧龙自然保护区菌食性隐翅虫及其寄主大型真菌种类调查研究 闫香慧, 李冰寒 (71)
- 成都市土地利用时空结构变化研究 魏晓涵, 段林森 (77)
- 薇甘菊叶斑病原菌鉴定及寄主范围测定 林明辉, 曾 伟, 柯沛强 (82)

· 林业产业 ·

- 短期竹-菌套作对竹林生态的影响 王光剑, 王晓娟, 先 锐, 等 (87)
- 框树容器育苗菌糠复合基质的筛选 高樟贵, 叶根华, 阙建勇, 等 (94)
- 檫木截干造林成活率与生长研究 李上前 (99)

· 综述与专论 ·

- 北美引进泡泡树的研究进展 胡信坤, 吴丽娟, 贺俊东, 等 (103)
- 中国矛丽金龟属 3 新记录种 王法磊 (110)
- 四川省菊科艾纳香属一新记录种 刘小凤, 王亚锋, 鲁 昕, 等 (117)
- 四川省兰科植物新分布——孟兰 何 松, 李 健, 谢小龙, 等 (120)
- 四川省兰科植物新记录种——翘距虾脊兰 李策宏, 李小杰, 陈绪玲, 等 (123)

期刊基本参数:CN51-1217/S * 1979 * b * 16 * 124 * zh * P * ¥48.88 * 1200 * 23 * 2021-4

Journal of Sichuan Forestry Science and Technology

Vol. 42, No. 2, Apr. 2021

Contents

Research Reports

- Composition of soil aggregates and distribution characteristics of organic carbon in different successional stages of subalpine natural secondary forest in western Sichuan CAI Lei, HOU Bifeng, FENG Qihong, et al. (1)
- Study on morphological characteristics of giant panda's staple food bamboo and its environmental features in Liziping National Nature Reserve, Sichuan YUAN Yuan, YANG Yi, DAI Qinglong, et al. (8)
- Study on species diversity of typical communities in the early restoration stage in Huangtuliang giant panda corridor WANG Yujie, LI Ling, DENG Hengning, et al. (15)
- Study on community characteristics of endangered *Davidia involucreta* species in Mount Emei CHEN Xuling, YU Daoping, FANG Zhiqiang, et al. (21)
- Activity rhythm and seasonal changes of *Elaphodus cephalophus* in Baihe National Nature Reserve, Sichuan Province LIU Mingxing, ZHU Biqing, WANG Yujie, et al. (27)
- Study on the population structure of takins (*Budorcas taxicolor*) in Wolong National Nature Reserve GUAN Xiao, QU Guiying, TANG Zhuo, et al. (33)
- Effects of slope position on population characteristics and growth strategies of dioecious *Broussonetia papyrifera* in degraded slope lawn ZENG Xiaolin, GOU Rong, YOU Minghong, et al. (40)

Ecological Development

- Spatial pattern analysis of nature reserves in Sichuan Province LIANG yuxi, LIN Bo, WANG Hongrong (47)
- Study on aboveground biomass and model of *Rosa omeiensis* in dry valley of the Minjiang River ZHANG Jun, ZHANG Lu, ZHANG Qin, et al. (52)
- Monitoring of groundwater depth around huahu lake in Zoige alpine wetland ZHU Wei, WEN Ping, GU Haijun, et al. (57)
- Seed morphology and germination of *Fargesia extensa*, endemic to Tibet CAIWANG Jimei, LI Lushuang, DANZENG Nima, et al. (62)
- Development of suburban landscape recreation forest quality evaluation system based on AHP method LIU Yi, ZHONG Yi, HE Feiyang, et al. (66)
- Investigation on species of fungi-feeding staphylinidae and the host macrofungi in Wolong Nature Reserve, Sichuan Province YAN Xianghui, LI Binghan (71)
- Study on spatial and temporal structure change of land use in Chengdu WEI Xiaohan, DUAN Linsen (77)
- Identification of pathogen causing *Mikania Micrantha* leaf spot and determination of host range LIN Minghui, ZENG Wei, KE Peiqiang (82)

Forestry Industry

- Effect of short-term bamboo-edible fungi intercropping on the ecology of bamboo stands WANG Guangjian, WANG Xiaojuan, XIAN Rui, et al. (87)
- Compound substrate selection for container seedling of *Torreya grandis* ... GAO Zhanggui, YE Genhua, QUE Jianyong, et al. (94)
- Study on survival rate and growth of *Sassafras Tzumu* through afforestation with stem-cutting method LI Shangqian (99)

Review and Monograph

- Research progress of introduced pawpaw tree from North America HU Xinkun, WU Lijuan, HE Jundong, et al. (103)
- Three new record *Callistethus* species in China WANG Falei (110)
- Blumea sinuata* (Asteraceae: Inuleae), a new record species in Sichuan Province, China LIU Xiaofeng, WANG Yafeng, LU Xin, et al. (117)
- Lecanorchis japonica*, a new record of orchidaceae species in Sichuan Province, China HE Song, LI Jian, XIE Xiaolong, et al. (120)
- Calanthe aristulifera*, a new record of orchidaceae species in Sichuan Province, China LI Cehong, LI Xiaojie, CHEN Xuling, et al. (123)